
Referat af møde i IMADAs undervisningsudvalg 29. april 2016. 
 
Deltagere: Jessica Carter (JC), Daniel Merkle (DM), Yongluan Zhou (YZ), Kristian 
Debrabant (KD), Hans Christian Petersen (HCP), Achim Schroll (AS), Rikke Berntsen (RB), 
Lene Have-Hansen (LHH). 
Afbud: Wojciech Szymanski (WS), Yuri Goegebeur (YG), Lasse René Pedersen (LRP), 
Michaela Grodon Klitte (MGK). 
Referent: Svend Kiilerich (SK). 
 
 
1) Godkendelse af dagsorden. 
 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
 
2) Godkendelse af referat.  
 
Referatet fra mødet 1. april 2016 blev godkendt. 
 
 
3) Diskussion af evalueringer af DM552 programmeringssprog (se BB). 

Midtvejsevaluering er modtaget. De studerende er blevet bedt om at nævne 3 positive og 3 
negative ting om kurset. 

DM har talt med underviser og instruktor, og bedt den ansvarlige underviser om at følge 
kurset tættere næste gang. DM vil endvidere bede underviser om at revidere handlingsplanen, 
og tilføje et punkt vedr. læsestof. Fremadrettet skal der angives læsestof, selv om der ikke 
findes en lærebog, der passer 100 % til kurset. Underviser bedes også strege ordet ”consider” 
i sætningen ” consider revising the course content for Fall 2016”. 

 

4) Information fra bl.a. studienævnet vedr. ny førsteårsprøve samt afløsning af 
fremdriftsreformen. 

I forbindelse med afløsningen af fremdriftsreformen vil der ske nogle ændringer, bl.a. disse: 
- Man skal nu bestå 1. semester. 
- Der kan ikke være forudsætningsprøver ved kurser med førsteårsprøver. 
- Tvangstilmelding til kurser forsvinder, undtagen i det første studieår. 
- Der skal være minimum 45 ECTS tilmeldt og bestået pr. studieår. 
- Man har maksimalt 4 år til at bestå sin bachelor, og 2,5 år til at bestå sin kandidat. 

 
 
5) Besparelser på uddannelser. 
 



Der skal bespares en halv million kr. på IMADA’s uddannelser. Undervisningsudvalget er 
blevet bedt om at komme med besparelsesforslag inden 7. juni. Herunder følger forslagene 
fra brainstorm-sessionen: 

- Når deltagertallet i instruktortimerne i løbet af et semester falder, kan antallet af 
instruktorer også sættes ned. Man kunne f.eks. holde øje med dette ved at bede 
instruktorer om efter hver time at angive antallet af tilstedeværende studerende. 

- Det vil ikke være nødvendigt at indsætte instruktorer i alle instruktortimer. I nogle 
kurser kan det være nemmere for underviseren selv at påtage sig rollen, fremfor at 
instruere en instruktor. 

- Ph.d.-studerende skal i så høj grad som muligt bruges som instruktorer. Her påpeges 
det dog, at det er vigtigt på forhånd at sikre, at ph.d.-studerende mestrer engelsk eller 
dansk på tilfredsstillende niveau. 

- Man kan også lave større hold i instruktortimerne, således at antallet af instruktorer 
falder. 

- Beståelsesprocenten kan inddrages i højere grad, når kurser evalueres for at højne 
beståelsesprocenten. 

- I matematik kan bachelor- og specialeopgaver i så høj grad som muligt finde sted 
gruppevist fremfor individuelt, således at det undgås at ansætte flere undervisere ved 
evt. stigende antal studerende.  

- Ved mundtlig eksamen kan man nøjes med at eksaminere i 20 minutter, således at der 
kan spares penge på eksterne censorer. 

- Det skal justeres på hvilke kurser, der skal bruges ekstern censur. 
 

Der tales videre om dette i matematik- og datalogigruppen inden 13. maj, hvor der er 
institutforum. 
 
 
6) Eventuelt. 
 
RB taler med Morten Agger om, hvem der kan overtage hendes plads i 
undervisningsudvalget, da hun snart er færdig med sin uddannelse og derfor stopper. 
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